
RADA SOŁECKA Bratkowice 16.02.2020r. 

SOŁECTWA BRATKOWICE 

GMINA ŚWILCZA 

PROTOKÓŁ 

Z zebrania Wiejskiego w Bratkowicach, które odbyło się 161utego 2020r. o godz. 12.00 
w Szkole Podstawowej nr l w Bratkowicach. 

Porządek Zebrania: 

l. Otwarcie zebrania i powitanie gości. 
2. Powołanie protokolanta. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Odczytanie protokołu z ostatniego zebrania. 
5. Informacja sołtysa. 
6. Wystąpienie Pana Wójta Adama Dziedzica. 
7. Dyskusja i sprawy różne. 
8. Zakończenie zebrania. 

Ad.! . Zebranie o godz. 12:00 otworzył Sołtys wsi Bratkowice Ryszard Franczyk powitał 
mieszkańców Bratkowic i zaproszonych gości , wśród których byli: Wójt Gminy Świlcza Pan 
Adam Dziedzic, Zastępca Wójta Pan Sławomir Styka, Radni Powiatu Rzeszowskiego Pan 
Tomasz Wojton - Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Tadeusz Pachorek i Pan Sławomir 
Miłek, Radni Rady Gminy Świlcza: Pani Barbara Buda, Pani Natalia Skuba Więcław, Pan 
Andrzej Kozdęba, Członkowie Rady Sołeckiej, mieszkańcy Bratkowic. 

Ad.2. Na protokolanta jednogłośnie powołano Panią Monikę Piątek. 

Ad.3. Jednogłośnie przyjęto porządek obrad. 

Ad.4. Przyjęto większością głosów, przy jednym głosie sprzeciwu, że protokół z ostatniego 
zebrania będzie do wglądu. 

Ad.5. Załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 6. Wystąpienie Wójta. 

Inwestycje drogowe - wykonano 230mb. chodnika w obrębie Restolu, na kolejne 200mb. 
opracowano dokumentację, wykonano 250mb. chodnika w kierunku Bud Głogowskich, 
opracowano dokumentację na następne 300mb. na Dąbrach wykonano 190mb. chodnika, w 
roku 2020 zostanie wykonanych kolejnych 200mb. 

Wykonano łącznik komunikacyjny koło Szkoły nr 2 - droga jest w komunalizacji . 



Planowana jest budowa studni chłonnej w obrębie drogi strategicznej, opracowany jest projekt 
na 200mb. ciągu pieszo-rowerowego na Zapolu. Złożono wniosek o dofinansowanie remontu 
drogi gminnej od Restolu do Hotelu Zacisze - 1500mb. Planowane jest utwardzenie parkingu 
przy SP nr 2., utwardzenie asfaltem ścieżki za SP nr 3, przebudowa drogi i chodnika za SP nr 
3, opracowanie dokumentacji przebudowy drogi na zalew, modernizacja przejść dla pieszych 
koło SP nr l, Domu Strażaka i SP nr 3, kanalizacji sanitarnej dla działek wzdłuż drogi do zalewu 
(porozumienie z Nadleśnictwem). 

Oświetlenie - planowane jest wykonanie brakującego oświetlenia na Dąbrach, Skworczy, 
stadionie, wymiana wszystkich lamp sodowych na ledowe. 

Realizowany jest program parasolowy fotowoltaika - zawarto 214 umów z mieszkańcami, 

wartość projektu to 2,7 mln zł . W ramach ROF zostanie utworzone 3 instalacje na obiektach 
gminnych - SUW Bratkowice, DS. Świlcza, GCKSiR Trzciana. 

Realizowany jest program utworzenia Gminnego Klubu Seniora - były spichlerz w Trzcianie, 
dla 20 osób. W projekcie jest wybudowanie domu pobytu w Bratkowicach za parkiem -
konieczne są zmiany zapisów w MPZP. 

Do końca marca 2020 r realizowany jest projekt "Rozwijamy kompetencje cyfrowe w Gminie 
Świlcza". Zakupiony sprzęt zostanie przekazany do placówek oświatowych. 

Realizowany jest projekt budowy żłobko - przedszkola w Mrowli na co została przyznana 
promesa z MPRiPS a także planowany jest drugi oddział żłobkowy w Bratkowicach co wiążę 
się z przeniesieniem zerówki do szkoły ( co będzie najprawdopodobniej zrealizowane w roku 
2021 ze względu na konieczność opracowania dokumentacji i dostosowania placówki do 
wymogów ppoż., sanitarnych). 

Zaplanowana jest przebudowa targowiska w Bratkowicach, montaż klimatyzacji w Pawilonie 
sportowym, wymiana krzesełek, adaptacja poddasza, nawodnienie boiska, zamontowanie 
urządzeń fotowoltaicznych, wymiana ławek w parku, wykonanie placu zabaw na Dąbrach 
(częściowo z funduszu sołeckiego). 

Sprzedano 3 uzbrojone działki za parkiem podworskim. 

Odpady komunalne - jest to system samofinansujący się, ogłoszono 2 przetargi na odbiór 
odpadów, wysłano 17 pism zapraszających do składania ofert, w obu przetargach wpłynęła 
tylko jedna oferta firmy Zagroda, zniesiono regionalizację odbioru odpadów, podniesiono 
opłatę środowiskową, co stało się przyczyną podniesienia opłat za odpady. Wójt przedstawił 
zestawienie głosowania posłów na ustawą o odpadach. Popiół wyłączono z opłat na wnioski 
mieszkańców. 
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Ad. 7. Dyskusja i sprawy różne. 

l) P. Tadeusz Bednarz 

czy będą kontrole deklaracji o kompostowanie bio odpadów i czy są wytyczne jak ma 
wyglądać kompostownik? 

Czy Gmina prowadzi rozmowy z Wodami Polskimi o wyczyszczenie rzek? 

Co z tablicą LED na przystanku? 

Odp. P. Zastępcy Wójta - nie ma ustawowych zapisów co do wyglądu kompostownika, 
kontrole będą przeprowadzane przez SGG lub policję, kara to 66 zł każdorazowo za brak 
odpowiedniej segregacj i, W g rozporządzenia ministra kompostownik musi się znajdować min. 
2 metry od ogrodzenia - posesji sąsiada i 5 m. od drzwi i okien. 

Prowadzone są rozmowy z Wodami Polskimi ,wysyłane są pisma, które nic nie dają, Wody 
Polskie odpisują, że nie posiadają funduszy. 

Tablica LED nie została zdemontowana, jest w naprawie po awarii powstałej w wyniku burz. 

Uzupełnienie sołtysa - deklaracje należy składać zgodnie z prawdą, bo będą kontrole danych 
w nich zawarte, korekty deklaracji można składać do 10 dnia każdego miesiąca. 

Spółki wodne czyszczą na bieżąco rowy melioracyjne, natomiast cieki wodne są w zarządzie 
Wód Polskich, i nie są czyszczone ze względu na brak środków. 

2) P. Mariusz Bachórz - kierowcy nie sprzedają worków na popiół. 

Wójt będzie interweniował w firmie Zagroda. Uwagi w formie pisemnej są przekazywane do 
firmy, żeby dawali worki na zamianę na pozostałe odpady. 

P. Pachorek - wysypisko Kozodrza nie przyjmuje popiołu, cena za tonę odpadów to 680zł z 
czego 270 zł trzeba oddać do budżetu państwa w ramach opłaty środowiskowej 

3) Pan Andrzej Zięba - wszystko drożeje, zdrożeje też woda? 

P. Pachorek - taryfa ustalana jest na 3 lata, woda zdrożeje o 0,04 grosze na kubiku. 

4) P. Mariusz Bednarz - co z odpadami niebezpiecznymi na MOP Bratkowice? 

Nie ma zgody Gminy na taki parking, ze względu na to, że instalacje wód opadowych są 
otwarte, jakieś rozszczelnienie doprowadziłoby do skażenia wód, nie ma tam kanalizacji 
sanitarnej, ujęcie wody na Dąbrach musi być bezpieczne. Spalarnia posiada miejsce, na którym 
można zlokalizować taki parking. Jeśliby doszło do ustalenia u nas parkingu, złożymy skargę. 

5) P. Janusz Szalony - Zakaz wjazdu pojazdów powyżej 8 ton na drogę do Trzciany jest 
nieprzestrzegany. Samochody z węglem jeżdżą i z firmy Styrobud. Czy można ustawić 
wagę? Dlaczego zerówka do szkoły, jest hałas i harmider. 
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p. Pachorek - p. Piątek z KZK ma zezwolenie stałe od Powiatu, ze względu, że dofinansowuje 

ze swoich środków budowy i remonty dróg. Ustawienie wagi nic nie da, tylko wagi ITD. 

Powodują jakieś skutki. Przy nowo budowanych drogach i mostach podwyższamy kategorie 

tonażu . 

p.Różańska - dbamy by dzieci miały dobre warunki do rozwoju, były szczęśliwe, dzieci mają 

opiekę, a hałas na przerwach jest rzeczą normalną. 

6) P. Bułatek - dlaczego nie ma u nas programu Czyste powietrze? 

p.Styka - Program Czyste powietrze prowadzi WFOŚIGW, każdy może złożyć tam wniosek o 

termomodernizację, wymiany kotła, konieczny jest audyt energetyczny. W programie Mój prąd 

też jest ogólna dostępność składania wniosków. Gmina się nie zakwalifikowała do programu, 

bo w momencie pomiarów jakość powietrza mieściła się w normach. 

7) P. Tadeusz Bednarz - samorząd planuje budowę własnej spalarni - czy gmina wejdzie 

w spółkę? 

Wójt - trudno będzie coś takiego stworzyć. Minister raczej me wyda drugiej decyzji 

środowiskowej pod budowę spalarni, skoro jedna już funkcjonuje. 

8) P. Mariusz Bachórz - dlaczego za MKS na Dąbry płacimy tak drogo? 

p. Styka - są 3 rodzaje komunikacji MKS, MPK i PKS. MKS podzielony jest na strefy - jest 6 

stref a Dąbry są szóstą ostatnią strefą. Nie ma różnic w cenach na strefach. 660 tyś złotych 

dopłacamy do MPK a 1,2mln do MKS/PKS. Jest idea wspólnego biletu ale programy nie są 

spójne. 3 lata temu weszliśmy do ZGPKS i stopniowo zaczyna się komunikacja poprawiać. 

9) P. Jacek Piątek - MPK wykończyło PKS, jak weszło MPK to zaczęły się problemy. 

p. Tomasz Woj ton - MPK wprowadzono jakieś 10-12 lat temu na wnioski mieszkańców, jest 

równy dostęp , różne formy komunikacji ogólnodostępne. 

10) P. Zięba - zapytanie o azbest. 

11) P. Wiech - zgłosił problem utrudnionej widoczności z drogi Otoka Kamyszyn na drogę 

powiatową z Mrowli do Bratkowic (zakrzaczenie na działce prywatnej) 

12) P. Janusz Szalony - czy gmina przewiduje dofinansowanie do wymiany pieca poza 

programem czyste powietrze? 

p. Wójt - każdy w ramach tego programu może skorzystać, nawet przy najwyższych dochodach 

jest 30 % dofinansowania, preferencyjne kredyty i pożyczki. Na razie innego programu nie ma. 

13) P. Bachórz - zapytanie o przejęcie spółki paswiskowej na Dąbrach. 

Wójt - Gmina przej ęła spółkę o czym byli informowani mieszkańcy na zebraniach wiejskich, 

planowane jest tam budownictwo mieszkaniowe, konieczne jest opracowanie MPZP. Spółka 

nie została reaktywowana od I 963r. 
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Załączniki: 

1. Infonnacja Sołtysa ( za!. nr l ) do protokołu. 

2. Lista obecności mieszkańców Bratkowice (zał. nr 2 ) do protokołu. 
3. Protokół z posiedzenia Rady Sołeckiej (zał. Nr 3) do protokołu. 

Protokolant Sołtys wsi Bratkowice 

Monika Piątek 

1\~ Wt (Im W \U1 

Otrzymują: 

1. Wójt Gminy Świlcza 

2. Sołtys wsi Bratkowice 
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